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Fock Jenő vidéki útja 
Finnországban

Vietnam i szo lidaritási 
nagy gyűlés Solton

l : ri la s z  I s tv á n ,  az M T I  
k u z ü ld ó l t  tu d ó s í tó ja  j e 
le n t i :

F o ck  J e n ó  m iniszterel
nök és a kíséretében le
vő személyiségek szerdán 
'■gesz napos vidéki kör
utat tettek Finnország 
<-* éli vidékén. Jóform án 
tel sem v irrad t — télen 
ugyanis Helsinkiben ki- 
’enc órakor még reggeli 
'zürkület van —. am ikor 
a magyar vendégek — 
A n te  B e m e r  finn keres
kedelemügyi miniszter 
’ársaságában elindultak 
ú 'juk  első állomására, 
Hyvinkää-be. A látogatás 
célja a K r o n e  részvény- 
'ársaság liftgyárának 
megtekintése volt. A vál
lalat tárgyalásokat foly
ta t magyar kereskedelmi 
"állalatokkal is.

Az üzemben H e ik k i  
B e r l in  gyárigazgató kö
szöntötte a látogatókat. 
A kölcsönös üdvözlések 
után F o c k  J e n ő  és kísé
retének tagjai a helyi 
vezetők kalauzolása m el
lett m egtekintették az 
üzemet.

Az üzem vezetőivel be
szélgetve Fock Jenő a 
gyár igazgatójának a rra  
a kijelentésére, hogy szí. 
'e sen  vennék magyar 
szakemberek látogatását,

megjegyezte: b iz o n y á r a  a
jö v ő b e n  is  m e g fo r d u ln a k  
m a jd  m a g y a r  s z a k e m b e 
r e k  F in n o r s z á g b a n .

F o c k  J e n ő  és kísérete 
ezután — búcsút véve a 
gyár vezetőitől — Tam 
perébe. Miskolc testvér- 
városába indult. A szép 
term észeti környezetben 
elhelyezkedő ipari város 
tanácsa hívta meg m i
niszterelnökünket, akit a 
helyszínen P e k k a  P a a -  
v o la  polgárm ester üdvö
zölt s bem utatta a város 
más vezető személyisé
geit. Ezután díszebéd kö
vetkezett, am elyen Vilho 
H a lm a , a városi tanács 
elnöke, továbbá az elnök- 
helyettesek és az alpol
gárm esterek is részt vet
tek.

Délután F o c k  J e n ő  és 
kísérete városnézésre in 
dult. A m int a helyi ve
zetők elmondták, a  vá
rosnak mintegy 400 gyá
ra  van. ezek a helyi 
adottságok ügyes kihasz
nálásával alakultak  ki az 
idők folyamán.

A város egyik nagy- 
vállalatá t: 1 a T a m p e l la  
r é s z v é n y tá r s a s á g o t  keres
te fel ezután a  m iniszter, 
elnök. N ils  B jö r k lu n g  
vezérigazgató helyettes 
tájékoztatta a vendége
ket Finnország egyik leg

régibb és legnagyobb gyá
rának tevékenységéről. 
Az üzem körülbelül nyolc
ezer em bert foglalkoztat. 
Három fő termelési ága 
van: a fafeldolgozás, to
vábbá a gép-, illetve a 
textilgyártás. Gépgyárá
ban főleg fafeldolgozó be
rendezések készülnek, 
ezeket a  világ minden 
részén — például ha
zánkban, a Csepeli P a
pírgyárban — felhasznál
ják a term elésben. A gyár 
vezetői bemutattál? üze
müket, majd a  T a m m e r -  
s z á lló b a n  fogadást adtak 
vendégeik tiszteletére.

A fogadáson külföldi 
újságírók kérdést intéz
tek F o c k  J e n ő  miniszter- 
elnökhöz: véleménye sze
r in t a  politikai vagy a 
gazdasági tém ák szere
peltek-e hangsúlyosabban 
a finn—m agyar hivatalos 
tárgyalásokon. A kérdés
re m iniszterelnökünk ígv 
válaszolt:

— A  p o l i t i k a i  k a p c s o la 
to k  e r ő s í té s e  m a g á v a l  
h o z z a ,  h o g y  g a z d a s á g i  
k é r d é s e k b e n  is  k ö n n y e b 
b e n  s z ó t  é r t h e t ü n k .  E g y 
m á s  jo b b  m e g is m e r é s e  — 
k ü lö n ö s e n ,  h a  m i n d k é t  
r é s z r ő l  ő s z in te s é g g e l  p á 
r o s u l  — e r ő s í t i  a  b i z a l 
m a t .  T a r tó s  g a zd a s á g i  
k a p c s o la to k  k ö lc s ö n ö s  b i 

z a lo m  n é lk ü l  a l ig h a  k é p 
z e l h e t ő k  e l. A  k e t tő  te h á t  
f e l t é t l e n ü l  ö s s z e fü g g  e g y 
m á s s a l

— Megbeszéléseinkről 
általában azt mondhatom 
— tette hozzá —, hogy a 
politikai kérdések — k i
váltképp az európai biz
tonság ügyével összefüggő 
problém ák — elsőbbséget 
kaptak. Ez annál inkább, 
természetes, m ert politi
kai kérdésekről a minisz
terelnökök általában r i t
ka időközönként tudnak 
vélem ényt cserélni.
Ugyanakkor gazdasági,
kereskedelm i szakem be
reink közül évente m in t
egy százan látogatnak el 
Finnországba és onnét is 
hasonló számban érkez
nek hozzánk szakem be
rek. A konkrét gazdasági 
kérdések megtárgyalása 
az ő dolguk, a  miénk, po
litikusoké pedig, hogy eh 
hez megfelelő légkört te
remtsünk.

M iniszterelnökünk fele
sége a  délután folyamán 
P e k k a  P a a v o la , a polgár- 
m ester feleségének tá rsa 
ságában m egtekintette a 
tam perei képzőművészeti 
galériát.

A m iniszterelnök és kí
sérete az esti órákban tért 
vissza Helsinkibe.

A kongresszusi verseny segítségével

A nyereség 1970. évi növekedése 
a jobb munka eredménye

Központi vezetőségi ülés a vasasszakszervezetben
Szerdán ülést ta rto tt a 

. asasszakszervezet köz
ponti vezetősége. A ta 
nácskozáson részt vett és 
'elszólalt N e m e s la k i  T i -  

a d a r , a Szaktanács tit
kára is.

Első napirendi pont
ként M é h e s  L a jo s  fő tit
kár értékelte az 1970. évi 
m unkát és vázolta az 
idei feladatokat. A többi 
között megállapította, 
hogy a k o h á s z a t  9, a g é p 
ip a r  10, a v i l l a m o s e n e r 
g ia ip a r  7 s z á z a lé k k a l  jo b b  
e r e d m é n y t  é r t  e l tavaly, 
m int az előző évben.

Különösen kedvezően 
•alakult a t e r m e l é k e n y 
é ig :  a kohászatban 8.6. a 
gépiparban 9.3, a villa- 
nosenefigiaiparban pedig 

9 százalékkal növekedett. 
At eszközarányos n y e r e 

sé g  várható növekedése 
1970-ben a három  ipar
ágban 7,3—13, 4—8,3 szá
zalékos. Külön hangsú
lyozta, hogy mivel az 
á r a k  csupán 0,2—0.4 szá
zalékkal emelkedtek, sőt 
a villam osenergiaiparban 
változatlanok voltak, a  
n y e r e s é g  n ö v e k e d é s e  
c s a k n e m  te l j e s  e g é s z é b e n  
a jo b b  m u n k a  e r e d m é n y e .

A z  eredményekben nagy 
szerepe volt a f e l s z a b a 
d u lá s u n k  é v fo r d u ló já r a  és  
a  X . p á r tk o n g r e s s z u s  t i s z 
te le té r e  s z e r v e z e t t  m u n 
k a v e r s e n y n e k .

A beszámolóban és a 
vitában egyaránt nagy 
súllyal szerepeltek a 
problémák, különösen a 
n a g y a r á n y ú  m u n k a e r ő 
m o z g á s  és az ezzel össze
függő m é r t é k t e l e n  t ú l 

ó rá z ta tá s . M egállapítot
ták, hogy a bérkérdések 
m ellett a munkaerőmoz
gásban mind nagyobb 
szerepük van a szociális 
és m unkakörülm ények
nek, az üzemi légkörnek, 
a vezetők és dolgozók kö
zötti viszony alakulásá
nak. A szakszervezeti b i
zottságoknak erélyeseb
ben fel kell lépniük a 
fekete túlórák és a  szer
vezetlenségből adódó tú l
óráztatás ellen, ( s z á m o s  
v á l la la tn á l  a z  á l lá s id ő k ,  
a z  ü r e s já r a to k  tö b b s z ö r ö 
s é t  t e s z i k  k i  a t ú ló r á k 
n a k )  és mindenképpen a 
túlórák szám ának csök
kentésére kell töreked
niük.

A feladatokkal kapcso
latban hangsúlyozta a be
számoló. hogy a válla
lati ötéves tervek készí

tésénél biztosítsák, hogy 
a d o lg o z ó k a t  é r in tő  a la p 
v e tő  k é r d é s e k e t  v i ta s s á k  
is m e g  v e lü k ,  a verseny
mozgalomban rejlő erőt 
pedig a g a zd a s á g i v e z e 
té s n e k  é s  a s z a k s z e r v e z e t i  
s z e r v e k n e k  e g y ü t te s e n  
k e l l  a z  e d d ig ie k n é l  j o b 
b a n  a g a z d á lk o d á s  h a té 
k o n y s á g á n a k  n ö v e lé s e  
s z o lg á la tá b a  á l lí ta n i.

A következő napirendi 
pontban a munkavédelmi 
helyzetről, az üzemi bal
esetek alakulásáról ta 
nácskoztak B á r á n y o s  J ó 
z s e f  titkár beszámolója 
alapján.

A központi vezetőség 
K o l ta i  E n d r e  elnökségi 
tagot, a csepeli tröszt
bizottság titkárát, a szak- 
szervezet titkárává vá
lasztotta

Az Egyesujt Államok 
vietnami háborúja, a 
nixoni politika elleni til
takozás jegyében szer
dán vietnami barátsági 
és szolidaritási napot 
rendeztek S o l t  községben. 
Ebből az alkalom ból Solt
ra látogatott N g u y e n  
H u n g  K h a n h ,  a Dél-viet
nami Köztársaság buda
pesti nagykövetségének 
első titkára, valam int 
N g u y e n  V a n  P h u c , a 
Vietnami Demokratikus 
Köztársaság budapesti 
nagykövetségének első

titkára. O tt volt H a r m a t i  
S á n d o r , a M agyar Szoli
daritási Bizottság elnöke, 
az Országos Béketanács 
alelnöke. Gyónt Lajos, a 
Bács-Kiskun megyei párt- 
bizottság titkára, F a r k a s  
J ó z s e f  Bács-Kiskun m e
gyei népfront-titkár, az 
OBT elnökségének tagja. 
A vietnam i vendégeket 
B e  H a S o m o g y i  L á s z ló , a 
Járási pártbizottság, t i t
kára köszöntötte, m ajd a 
helyi vezetők tá jékozta t
ták őket a  vidék lakosai

nak életéről, békemozgaV- 
mi tevékenységéről. Este 
vietnami szolidaritási 
nagygyűlést tarto ttak  a 
solti művelődési házban, 
ahol H a r m a t i  S á n d o r  
mondott beszédet. Felszó
la lt N g u y e n  H u n y K h a n h ,  
a Dél-vietnam i K öztársa
ság budapesti nagykövet
ségének első titkára is. 
A nagygyűlés részvevői 
az Országos Béketanács
hoz küldött táviratukban 
követelték a vietnam i 
háború azonnali beszün
tetését.

Arab külügyminiszterek 
megbeszélése Kairóban

Jarring közvetítésével folytatódik a New York-i véleménycsere»
A Mena hírügynökség 

szerint befejeződött K ai
róban a ,,tripoli szerződés
hez” tartozó országok kü l
ügyminisztereinek tanács
kozása, amelyen kidolgoz
ták az esti órákban kez
dődő négyhatalmi arab 
csúcskonferencia nap i
rendjét.

A jelentés nem ta rta l
maz részleteket a napi
rendről. de megemlíti, a 
csúcstalálkozón az EAK, 
Líbia, Szudán és Szíria 
államfői elsősorban arról 
tárgyalnak m ajd, hogy 
milyen politikai vonalat

kövessenek a tűzszünet le
já rta  — február 5-e — 
után.

K airóba érkezett a líbiai 
és a szudáni elnök, vala
m int a szíriai államfő.

Az értekezlet előestéjén 
M o h a m e d  F a v z i  egyipto
mi hadügym iniszter, K h a d -  
d a m  szíriai m iniszter
elnök-helyettes és kü l
ügyminiszter, valam int 
K h a le d  H a s s z á n  A b b a s z  
szudáni hadügym iniszter 
ta rto tt megbeszélést. Ve
lük egy időben tanácsko
zásra ült össze S z ó d a t  és 
N im e r i .

G u n n a r  J a r r in g  közvetí
tésével folytatódik a vé
leménycsere New York
ban az izraeli és az arab 
felek között. A svéd dip
lom ata kedd este T e k o a h  
izraeli fődelegátussal tá r 
gyalt, ezt megelőzően Eí- 
Z a j ja t  egyiptomi képvise
lő volt a vendége. E l - Z a j - 
ja t  J a r r in g o n  kívül V  
T h a n t  EN SZ-főtitkárral is 
ta lálkozott

J a r r in g tó l  jövet T e k o a h  
közölte, im m áron b i r t o k á 
b a n  v a n  J o r d á n ia  v á la s z a

(Folytatás az 5. oldalon#

Felolvadt a jégpáncél 
-  javultak az útviszonyok

Der lepte átkelöbajoh  D unaújvárosban ( M T I — F o tó )

Holnap új üzemet avatnak Baján
A Kismotor- és Gépgyár 170 milliós beruházása 

a jármííprogromhoz kapcsolódik
A korm ány ipartelepí

tési politikájának meg
felelő»» egyre több új 
iizerw épül az ország 
olyan vészeiben, ahonnan 
ezrek, tízezrek járnak 
dolgozn* más megyékbe, 
területekre. B a já n  h o l 
n a p , p é n te k e n  a v a tjá k ,  
f e l  a K is m o to r -  é s  G é p 
g y á r  ú j  i i - e m é t .

— A város több pont
ján van jelejileg is te lep
helyünk, de ezek csak 
szükségmegoldást je len te
nek. 1046 dolgozónk van, 
viszonylag magas a nők 
aránya, 38 százalék — 
mondja B a lo g h  T ib o r ,  az
5. sz. gyár igazgatója. — 
Az új üzem tervezése* a 
KGM tervező irodája 
4967 októberébe»- kezdte

meg. Az építkezéshez pe
dig — a tereprendezések 
után — 1968-ban láto tt 
hozzá a Bácsmegyei Ál
lami Építőipari Vállalat. 
A  S z e g e d i  ú t ' m e l le t t ,  
„ p r é r in "  s z ü l e t e t t  a z  ú j  
g y á r , tö b b  m i n t  170 m i l 
lió  f o r in to s  b e r u h á z á s 
sa l. Több m int 12 holdon 
14 651 négyzetm étert épí
tettünk be. A hidegüzemi 
és a felülkezelő csarnok 
több m int 10 700 négyzet- 
méter.

Messzemenően gondos
kodunk a  dolgozók szo
ciális ellátásáról. A töb
bi között korszerű öltöző, 
mosdó, konyha, étterem  
is épül. A bajai beruhá
zás a járm üprogram hoz 
kapcsolódik. A  Rét b a —

M A N  m o to r o k  g y á r tá s á 
h o z  s z á l l í tu n k  f o n to s  a l 
k a tr é s z e k e t .  Az idén m ár 
m eghaladja term elésünk 
a 150 millió forint érté 
ket. s figyelembe véve a 
további fejlesztéseket is, 
1500 em ber foglalkozta
tására készülünk fel. 
Egyik nagy gondunk a 
szakember utánpótlás. A 
következő tanévtől m ár 
500 ipari tanuló képzésé- 
■ ól gondoskodunk. A  
h a z a i  p ia c  m e l l e t t  e x 
p o r tr a  i s  s z á l l í tu n k ,  p é l 
d á u l  a  S z o v je tu n ió b a ,  
C s e h s z lo v á k iá b a  é s  L e n 
g y e lo r s z á g b a .  Szám ítá
saink szerint 1975-re je 
lenlegi term elésünk a 
m ostaninak -háromszoro
sa lesz.

Jószolgálati 
küldöttség 

utazott Jemenbe
ötnapos hivatalos lá

togatás után elutazott az 
Iraki Köztársaságból P ú ja  
F r ig y e s , a külügyminisz
ter első helyettese vezette 
jószolgálati delegáció. Jó- 
szolgálati küldöttségünk 
K u w a i to n  keresztül u ta 
zik ^ tjának  következő ál
lomására. a J e m e n i  N é p i  
D e m o k r a t ik u s  K ö z tá r s a 
sá g b a .

Börzei
Varsóba utazott
R a in e r  B a r z e l , a  CDU, 

CSU parlam enti csoport
jának elnöke szerdán több 
napos látogatóéra Varsóba 
utazott.

A  fő v á r o s b a n  a k ö z l e 
k e d é s  z a v a r a i  a h a jn a l i  
ó r á k b a n  a z z a l  k e z d ő d 
te k .  h o g y  a s z o lg á la t i  
a u tó b u s z o k  c s a k  f é l  ó rá s , 
e g y  ó rá s  k é s é s s e l  i n d u l 
h a t ta k ,  s a  személyzet is 
ennyivel később lá tha
to tt munkához. Vala
mennyi busz kigördült 
ugyan a garázsokból, 
többségük azonban a sí
kosság m iatt azonnal le 
is á llt a rem íz közelé
ben. A hegyi jára tok  u ta 
sainak reggel fél 8-ig is 
várniuk kellett, m íg az 
első kocsi megérkezett.

A  V o lá n  já r a to k  e l i n 
d u l la k  u g y a n  a f ő v á r o s 
b ó l, e g y  r é s z ü k  a z o n b a n  
r ö v id d e l  a z  in d u lá s  u tá n  
le á ll t .  V id é k r ő l  a  b u s z o k 
n a k  k ö r ü lb e lü l  a f e le  
n e m  é r k e z e t t  b e  r e g g e l  
f é l  7 é s  f é l  9 k ö z ö t t  B u 
d a p e s tr e .

Az esti órak oan é lv e 
zett jelentések szerint az 
enyhe levgő beáram lásá

val szerdán s z in te  az 
e g é s z  o r s z á g b a n  f e lo l v a d t  
a jé g p á n c é l , am ely a  reg
geli órákban még já rh a 
tatlanná te tte  az utakat.

A fővárosban délelőtt 
10 órától ugyancsak m in
den buszvonalon megin
dult a forgalom. Délután 
az olvadás a mélyebben 
fekvő villamosvonalakon 
a villamos szerkezetek á t
nedvesedése m iatt okozott 
némi fennakadást.

A meteorológiai intézet 
az időjárás kedvező a la 
kulását jelzi: c s ü tö r tö k r e  
a z e g é s z  o r s z á a h a n  o l v a 
d á s v á r h a tó  (M T I )

Veszprém megyeben a 
megyeszékhely kornyékén 
a 8-as. a 73-as és a 71-es 
u tak  szerdán hajnalban 
a síkosság és a szinte á t
hatolhatatlan köd m iatt 
já rha tatlanná váltak.

A tükörjéggel borított 
utakon a deli órákig 
majdnem  f é l s z á z  k o c c a 

n á so s  b a le s e tr ő l  erkezett
jelentés.

A legnagyobb gondot a 
síkosság a Volánnak 
okozta. A menetrendi 
.járatokon túl a m unkás
járatok jelentős része is 
elakadt az utakon. A fűz
fői Nitrokém iába például 
több m int ezer dolgozó 
csak több órás késéssel, 
gyalog ju to tt el m unka
helyére. a te r m e lé s b ő l  
k ie s e t t  m u n k a ó r á k  s z a 

m á t  tö b b  m i n t  ö te z e r r e
b e c s ü lik .

Bár a KPM Közúti 
Igazgatóság minden me
gyei só- és salakszóró 
gépe az utakon dolgozott, 
a síkossággal csak a dél 
előtti ó rákra tudtak 
megbirkózni.

Veszprém megyében k ü 
lönben több m int h á 
rom ezer tonna sót és 
csaknem 30 ezer tonna 
salakot szórtak le az 
ut-akna - jan u á r elseje óta.

(s, b. a .)


